السيرة الذاتية
عروبة خالد عباس
الجامعة المستنصرية – كلية الطب
Mobile: +9647702411549
Email: oruba.khalid25@yahoo.com
ملخص تعريفي:  الاستاذ المساعد الدكتورة عروبة خالد عباس . حاصلة على شهادة الدكتوراه في تخصص الاحياء المجهرية من جامعة بغداد كلية العلوم . عضوالهيئة التدريسية في كلية الطب الجامعة المستنصرية , فرع الاحياء المجهرية .
 
 الشهادات الدراسية:
 
· [bookmark: _Hlk124205576]Ph.D. #1: دكتوراه في الاحياء المجهرية جامعة بغداد/كلية العلوم.
· M.Sc. #2: ماجستير في الاحياء المجهرية جامعة بغداد/كلية العلوم.
· B.Sc. #3: بكلوريوس في علوم الحياة , كلية العلوم , جامعة بغداد .

الجوائز والتكريم الأكاديمي

· العديد من كتب الشكر والتقدير الممنوحة في مناسبات مختلفة من قبل وزارة التعليم ورئاسة الجامعة وعمادة الكلية.


الخبرة الأكاديمية والتدريس:

· تدريس مادة الاحياء المجهرية ضمن الجانبين النظري والعملي لطلبة المرحلة الثالثة.
· تدريس مادة الاحياء المجهرية ضمن الجانب السريري لطلبة المرحلة السادسة.
· تدريس مادة الاحياء المجهرية ضمن الجانب النظري لطلبة الدراسات العليا ضمن مختلف الفروع.
المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

	الدراسات الأولية
	الدراسات العليا

	مادة الاحياء المجهرية(علم البكتريا وعلم الفطريات)ضمن الجانبين النظري والعملي.
	مادة الاحياء المجهرية (علم البكتريا وعلم الفطريات)ضمن الجانب النظري.



الأنتساب المهني او الجمعيات:

· عضو في اللجنة العلمية لفرع الاحياء المجهرية ضمن كلية الطب جامعة المستنصرية
· عضو في لجنة الترقيات العلمية الخاصة بكلية الطب الجامعة المستنصرية 
· عضو في لجنة ضمان الجودة الخاصة بكلية الطب الجامعة المستنصرية 
· عضو في لجنة الارشاد التربوي الخاصة بكلبة الطب الجامعة المستنصرية 



تطوير المهارات:

· المشاركة في العديد من الدورات والورش والمؤتمرات في مختلف الجوانب العلمية والثقافية والتوعوية منها العالمية والمحلية كحضور او القاء.
· المشاركة في القاء المحاضرات في التعليم المستمر. 




Curriculum Vitae
Oruba Khalid Abbas
Mustansiriyah University – College of medicine
Mobile: +9647702411549
Email: oruba.khalid25@yahoo.com
 PERSONAL SUMMARY:
 
· Lecturer Dr. Oruba Khalid Abbas , received her PHD degree in Microbiology from University of Baghdad / college of science. Member of the Teaching committee of college of medicine University of Mustansiriyah.

 EDUCATION:
 
· [bookmark: _Hlk124207580]Ph.D. in Microbiology from University of Baghdad , College of science.
· [bookmark: _Hlk124207623]M.Sc. in  Microbiology from University of Baghdad , College of science.
· B.Sc. in Biology from University of Baghdad , College of science.

 ACADEMIC HONORS AND AWARDS:

· Many letters of thanks granted by Deanship, University Presidency and The Iraqi Ministry of Education.

 ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:

· [bookmark: _Hlk124208463]Teaching Microbiology within the theoretical and practical aspects for 3rd stage students.
· Teaching Microbiology within the clinical aspect for 6th stage students.
· Teaching Microbiology within the theoretical aspect for post-graduate students.

COURSES TAUGHT:

	Undergraduate
	Graduate

	Microbiology (Bacteriology and Mycology) within the theoretical and practical aspects. 
	Microbiology(Bacteriology and Mycology) within the theoretical aspect.



PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

· [bookmark: _Hlk124209428][bookmark: _Hlk124209409]Member of the scientific committee, College of medicine, University of Mustansiriyah.
· Member of the scientific promotion committee, College of medicine, University of Mustansiriyah.
· Member of the quality assurance committee, College of medicine, University of Mustansiriyah.
· Member of the educational guidance committee, College of medicine, University of Mustansiriyah.







PROFFESSIONAL DEVELOPMENT

· Participation in many conferences, workshops and sessions within many scientific, cultural and awareness aspects  local or global.
· Participation in Lecturing in Continuing education sessions.

